

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix – Travail – Patrie

MINISTERE DE LA SANTE PUBLIQUE

CABINET DU MINISTRE



REPUBLIC OF CAMEROON
Peace – Work - Fatherland

MINISTRY OF PUBLIC HEALTH

MINISTER'S OFFICE

POINT DE PRESSE QUOTIDIEN DU MINISTRE DE LA SANTE PUBLIQUE

COVID-19

Centre des Operations d'Urgence de Santé Publique

Yaoundé, le 12 Avril 2020

Media professionals;

First of all, I would like to express the gratitude of the Minister of Public Health to the media professionals for their efforts to provide the populations with daily information on the evolution of Coronavirus in Cameroon.

Ladies and Gentlemen.

We are on the eve of a decisive moment in our struggle, both individually and collectively, against the pandemic that has been affecting us for more than a month. This is a moment during which our commitment will be marked by our responsibility of wearing protective masks in the various public spaces from tomorrow **thirteen of April 2020**. This act will be the symbol of an increase of our “collective action” against a common and insidious enemy. The option of generalizing the wearing of masks implies that we must adjust ourselves to this new behaviour to overcome this health crisis in our country.

In the first attempt, some may find themselves uncomfortable and even feel suffocated. Others will find the protective mask simply unbearable. However, it is important to remember that in this situation, our concern is focused on the relevance of this measure as part of strengthening the system to break the chain of spread of the disease. And, precisely, the role of the protective mask is to serve as a barrier to the possible inhalation of the Coronavirus droplets. This means that, despite prejudice, apprehension and other forms of discomfort, we must keep up and stand firm. In addition, it is important and necessary to overcome the feeling of legitimate desire for usual comfort, of ordinary times, and accept to “suffer wearing masks” in order to protect ourselves and others.

Mesdames, Messieurs,

Il n'est pas inutile de souligner qu'un masque de protection ne doit pas être enlevé pendant un échange avec un vis-à-vis, ni pour éternuer, ni pour tousser. Il ne doit pas non plus être prêté à un tiers, ou encore faire l'objet de manipulations diverses. Ces rappels constituent ce que nous pouvons considérer comme l'« hygiène du masque de protection ».

Par ailleurs, le port du masque n'exclut pas la stricte observance des règles d'hygiènes régulièrement énoncées et qui se structurent autour des points suivants :

- **Se laver régulièrement les mains avec de l'eau propre coulante et du savon ou utiliser une solution hydro-alcoolique ;**
- **Se couvrir le nez et la bouche avec un mouchoir jetable lorsqu'on tousse ou éternue, ou utiliser le pli du coude ;**
- **Éviter tout contact étroit avec toute personne présentant des symptômes de grippe ;**
- **Maintenir une distanciation sociale d'au moins 1,5 mètre ;**
- **Surtout, Restez chez vous autant que possible et ne sortez qu'en cas de nécessité. Et si vous vous rendez dans un lieu public, portez un masque.**

Concernant la situation épidémiologique de ce jour, **nous avons enregistré 12 nouveaux cas ce jour**, et malheureusement 02 décès supplémentaires. Il s'agit de deux sujets de sexe masculin âgés respectivement **78 et 72 ans**. L'ensemble des Professionnels de la Santé par la voix de Monsieur le Ministre de la Sante Publique, adresse ses sincères condoléances aux familles éprouvées.

Je vous remercie pour votre aimable attention.